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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DEL DIA 27 DE GENER DE 2022 
 
Identificació de la sessió: 
Núm. PLE2022000001  
Caràcter: Sessió Ordinària 
Data: 27 de gener de 2022 
Hora d’inici: 20:00h 
Hora de fi: 21:00h 
Lloc: Ple telemàtic 
 
Hi assisteixen: 
Marc Uriach Cortinas, Alcalde 
Jose Antonio Peinado Garcia, Regidor 
Sylvia Sancho Badell, Regidora 
Josep Maria Duart Montoliu, Regidor 
Raul Cañete Piñar, Regidor 
Jordi Esmandia Barenys, Regidor 
Marta Clopes Cardona, Regidora 
Raquel Brosa Martinez, Regidora 
Olga Hernaiz Olias, Regidora 
Ana Maria Chacón Barreto, Secretaria-Interventora 
 
Ordre del dia 
1.1.- Aprovació, si s'escau, actes sessions anteriors 
1.2.- Modificació calendari escolar la Cuca de Llum Curs  2021 2022 
1.3.- Increment retribucions personal ajuntament 
1.4.-  Aprovació compte recaptació multes 2021 
1.5.- Aprovació compte de gestió recaptatòria 
2.1.- Donar compte dels Decrets d'Alcaldia 
2.2.- Precs i preguntes 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
Un cop la Secretària Interventora ha comprovat l’existència del quòrum que cal perquè es pugui iniciar 
la sessió, es comencen a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
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El Sr. Alcalde comença dient que aquest Ple ordinari s’havia d’haver celebrat uns dies abans, però com ja 
es va comentar estaven pendents d’un conveni que s’havia de compartir amb l’Ajuntament de Sant 
Celoni. Sant Celoni també tenia ple avui i s’havia de passar aquest conveni. Depenia d’ells de que 
elaboressin el conveni i no han arribat a temps ells, per tant nosaltres fem el Ple igual i quan tinguem el 
conveni el passem pel proper Ple. Dit això dona pas al primer punt del Ple.  
 

A) Part Resolutiva 
 

1.1.- Aprovació, si s'escau, actes sessions anteriors 
 
El Sr. Alcalde sotmet a la consideració del Ple les actes de les sessions anteriors, celebrades amb caràcter 
extraordinari els dies 11 i 16 de novembre de 2021 i amb caràcter extraordinari i urgent el dia 30 de 
novembre de 2021, que son aprovades per unanimitat.  
 
1.2.- Modificació calendari escolar la Cuca de LLum Curs  2021 2022 
 
El Sr. Alcalde sotmet a la consideració del Ple la proposta d’acord que transcrita diu: 
L’article 14 del Reglament del servei i de règim intern de l’escola bressol municipal de Gualba, “ La Cuca 
de Llum”, estableix que:  
 
“L’escola estarà oberta al públic de setembre a juliol, i el mes d’agost romandrà tancada per vacances 
anuals del personal. El consell escolar fixarà el calendari escolar d’acord amb la normativa aplicable, i es 
ratificarà amb posterioritat pel Ple de l’Ajuntament. La Directora del Centre lliurarà còpia a cadascun 
dels responsables dels alumnes el primer dia del curs.” 
 
En sessió extraordinària de data  30 de setembre de 2021, el Ple de l’Ajuntament de Gualba va aprovar 
el calendari escolar de la Cuca de Llum  per al curs 2021-2022. 
 
En data  22 de desembre de 2021la Directora de la Cuca de Llum sol·licita la modificació del calendari 
escolar per al curs 2021-2022, concretament canviar el dia de lliure disposició del 6 de juny de 2022 al 2  
de maig de 2022, per ser el dia 6 de juny de 2022 festa a tot Catalunya. Adjunta acta del Consell Escolar 
celebrat el dia 21 de desembre de 2021  aprovant el canvi de dia de lliure disposició. 
 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Gualba l’adopció dels següents acords: 
 



DOCUMENT

ACTA_PLE
ÒRGAN

SECRETARIA INTERVENCIO
REFERÈNCIA

0004-000002-2022

Codi Segur de Verificació: 754a40ae-6268-48ad-a0cd-923a735ee4ea
Origen: Administració
Identificador document original: ES_L01081000_2022_1901151
Data d'impressió: 22/04/2022 09:56:45
Pàgina 3 de 17

SIGNATURES

1.- MARC URIACH CORTINAS (Alcalde), 11/03/2022 13:22:27
2.- ANA MARIA CHACÓN BARRETO (Secretaria-Interventora), 11/03/2022 13:38:23

A
JU

N
T

A
M

E
N

T
 D

E
 G

U
A

LB
A

A
qu

es
t d

oc
um

en
t é

s 
un

a 
cò

pi
a 

au
tè

nt
ic

a 
de

l d
oc

um
en

t e
le

ct
rò

ni
c 

or
ig

in
al

. C
om

pr
ov

i l
'a

ut
en

tic
ita

t d
el

 d
oc

um
en

t a
l w

eb
 d

el
A

ju
nt

am
en

t d
e 

G
ua

lb
a 

(h
ttp

s:
//g

ua
lb

a.
va

lle
so

rie
nt

al
.c

at
/O

A
C

/V
al

id
ar

D
oc

.js
p)

. U
til

itz
i e

l "
C

od
i p

er
 a

 la
 v

al
id

ac
ió

" 
qu

e 
ap

ar
ei

x
a 

la
 c

ap
ça

le
ra

.
Ì
75
4a
40
ae
-6
26
8-
48
ad
-a
0c
d-
92
3a
73
5e
e4
ea
ÅÎ

 

 

 

 

Primer: Aprovar la modificació dels dies de lliure disposició  del calendari escolar del curs 2021-2022, 
aprovat pel Ple de l’Ajuntament de Gualba en sessió de data 30 de setembre de 2021, que seran els dies 
11 d’octubre i 7 de desembre de 2021 i el 28 de febrer i 2 de maig de 2022. 
 
Segon: Notificar  aquest  acord a la Directora del Centre La Cuca de Llum.” 
El Sr. Alcalde explica que el 30 de setembre de 2021, en el Ple de l’Ajuntament, es va aprovar el 
calendari escolar de la Cuca de Llum, però a finals d’any, la directora de la Cuca de llum comunica un 
canvi dels dies de les festes perquè la Generalitat al caure el 11 de setembre de  2022 en diumenge, 
dona el 6 de juny de 2022 com a festa per a tot Catalunya, dia que havia escollit la Llar d’infants, per tant 
aquest 06 de juny de 2022 es canvia al 2 de maig de 2022. Es tant sols modificar aquest dia. 
  
Sotmesa a votació la proposta s’aprova per unanimitat. 
  
1.3.- Increment retribucions personal ajuntament 
 
El Sr. Alcalde sotmet a la consideració del Ple la proposta d’acord que transcrita diu: 
L’article 19.2 de la Llei 22/2021, de 28 de desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 
2022 estableix que estableix que l’any 2022 les retribucions del personal al servei del sector públic no 
poden experimentar un increment global superior al 2 per cent respecte a les vigents a 31 de desembre 
de 2021, en termes d’homogeneïtat per als dos períodes de la comparació, tant pel que fa a efectius de 
personal com a l’antiguitat d’aquest. 
 
L’article 22.2.i)  de la Llei 7/1985, de 28 d’abril, Reguladora de les Bases de règim local  i l’article 52.2.j) 
del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril pel qual s’aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya estableixen que correspon al Ple la competència per a la fixació de la quantia de les 
retribucions complementàries fixes i periòdiques dels funcionaris, i l’article 54h) del Decret 214/1990, de 
30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de Personal dels Ens Locals estableix que correspon al Ple de 
la  Corporació fixar l’aplicació i la quantia de  les retribucions  de personal laboral i del personal eventual. 
 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents acords: 
 
Primer: Aprovar per a l’any 2022, amb efectes d’1 de gener, un increment del  2% del complement 
específic  i de productivitat dels funcionaris de l’Ajuntament de Gualba. 
 
Segon: Aprovar per a l’any  2022, amb efectes d’1 de gener, un increment del 2% del conceptes que 
integren  les retribucions del personal laboral de l’Ajuntament de Gualba que no té estructura 
equiparada als funcionaris. 
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Tercer: Notificar aquest acord al Servei de Nòmines de la Diputació de Barcelona 
 
El Sr. Alcalde explica que com es va aprovar al Ple del pressupost, es va incrementar segons la llei un 2% 
en el capítol de personal i la Diputació per aplicar aquest increment el que demana és un acord de Ple, 
que es el que portem avui aquí.  
 
Sotmesa a votació la proposta s’aprova per unanimitat. 
 
1.4.-  Aprovació compte recaptació multes 2021 
 
El Sr. Alcalde sotmet a la consideració del Ple la proposta d’acord que transcrita diu: 
Vist el Compte de Gestió Recaptatòria de Multes de Circulació per sancions imposades per aquest 
Ajuntament que ha estat rendida per l’Organisme de Gestió Tributària  de la Diputació de Barcelona i 
corresponent a l’exercici 2021. 
 
Vista la relació nominativa de deutors que configura l’estat demostratiu dels drets a cobrar, com 
estableix l’article 209 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i que importa les 
quantitats següents: 
Pendent de cobrament en data 31 de desembre, per import de 10.887,21€. 
 
Comprovat que l’aplicació de càrrecs, devolucions d’ingressos indeguts i compensacions a favor de 
l’ORGT s’ha practicat correctament i havent estat informat favorablement per lntervenció. 
 
Es proposa al Ple l’adopció del següents acords:  
 
Primer: Aprovar el Compte de Gestió Recaptatòria de Multes de Circulació per sancions imposades per 
aquest Ajuntament corresponent a l’exercici 2021, que ha estat trames per l’Organisme de Gestió 
Tributària de la Diputació de Barcelona. 
 
Segon: Comunicar aquest acord a l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona. 
 
El Sr. Alcalde explica que el que fa el ORGT és fer una relació del compte  recaptatori i fa una memòria 
explicativa de la gestió. Es explicar el que hi ha pendent de cobrament, el total a recaptar , bonificacions, 
etc... 
 
Sotmesa a votació la proposta s’aprova per cinc vots a favor dels regidors Marc Uriach Cortinas, Jose 
Antonio Peinado Garcia, Josep Maria Duart Montoliu,  Raul Cañete Piñar, Sylvia Sancho Badell, i quatre 
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abstencions dels regidors Jordi Esmandia Barenys, Marta Clopes Cardona, Olga Hernaiz Olias i Raquel 
Brosa Martínez. 
 
1.5.- Aprovació compte de gestió recaptatòria 
 
El Sr. Alcalde sotmet a la consideració del Ple la proposta d’acord que transcrita diu: 
Vist el Compte de la Gestió Recaptatòria per l'Organisme de Gestió Tributària durant l'exercici i 
corresponent a les liquidacions d'ingrés per rebut i liquidacions d'ingrés  directe, liquidats per aquest 
ens. 
 
Havent-se verificat que els ingressos que es reflecteixen en el Compte coincideixen amb els fons 
transferits a aquest ens.  
 
Vista la relació nominativa de deutors que configura l'estat demostratiu dels drets a cobrar, com 
estableix l'article 209.2 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per RDL 
2/2004, de 5 de març, i que importa les quanties següents: 
 

- Pendent de cobrament en període voluntari en data 31 de desembre de 2021: 
 

 Rebuts: 8.884,96€ 

 Liquidacions: 4.174,67€ 
 
      - Pendent de cobrament en període executiu en data 31 de desembre de : 
 

 Rebuts: 167.269,92€ 

 Liquidacions: 111.058,70€ 
 
Comprovat que l'aplicació de càrrecs, devolucions d'ingressos indeguts i  compensacions a favor de 
l'ORGT s'ha practicat correctament i informat favorablement per Intervenció. 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
Primer: Aprovar el Compte de la Gestió Recaptatòria per l'Organisme de Gestió Tributària de 2021 
presentat per l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona. 
 
Segon: Comunicar aquest acord a l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona 
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Sotmesa a votació la proposta s’aprova per cinc vots a favor dels regidors Marc Uriach Cortinas, Jose 
Antonio Peinado Garcia, Josep Maria Duart Montoliu,  Raul Cañete Piñar, Sylvia Sancho Badell, i quatre 
abstencions dels regidors Jordi Esmandia Barenys, Marta Clopes Cardona, Olga Hernaiz Olias i Raquel 
Brosa Martínez. 
El Sr. Alcalde explica que es el mateix que el punt anterior però de la gestió total dels tributs durant tot 
l’any. 
Davant l’abstenció del Grup ERC el Sr. Alcalde vol fer un aclariment que no es tracta d’un tema de 
l’Ajuntament, sinó de l’ORGT, son els números que s’han cobrat, que s’han deixat de cobrar, els que 
s’han cobrat de manera voluntària nomes ens informen d’això i ho hem de passar per Ple. 
 
El Sr. Jordi Esmandia vol puntualitzar que el document es redactat per un ens aliè a l’Ajuntament però 
mantenim l’abstenció.  
 

B) Control altres òrgans de govern 
 
2.1.- Donar compte dels Decrets d'Alcaldia 
El Sr. Alcalde dóna compte al Ple dels Decrets d’Alcaldia que van des del 2021DECR000410, de data 8 
d’octubre de 2021, al 22DECR000030, de data 24 de gener de 2022. 
 
EL Sr. Alcalde demana si hi ha cap qüestió en concret que vulguin destacar. 
 
El Sr. Jordi Esmandia vol destacar un decret en concret pero creu que amb la respota de les preguntes ja 
quedarà resolt. 
 
I, El Ple es dóna per assabentat. 
 
Així que el Sr. Alcalde dona pas als precs i preguntes dient que el grup ERC ha fet arribar 6 preguntes, 
que si els hi sembla bé la llegirà i donarà el torn de paraula al regidor que la pugui contestar.  
 
2.2.- Precs i preguntes 
1. En els carrers que ha aparegut gel, s’ha fet alguna actuació per reduir la perillositat per vianants i 
vehicles?  
 
Un cop llegida la primera pregunta, el Sr. Alcalde dona pas al Sr. Jose Antonio Peinado. 
 
El Sr. Peinado explica que, com cada any, a la temporada d’hivern la brigada disposa de sal per a aquests 
casos que hi ha glaçades tirar-ho al carrer i a les voreres per evitar la perillositat als vianants i als 
vehicles, però que la sal es tira com cada any i aquest any s’ha continuat fent igual. Si creieu que hi ha 
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cap punt que fa falta.... Aquest any s’ha fet l’actuació als mateixos punts de cada any, els quals son els 
que tenim controlats  que pot haver una perillositat. 
 
EL Sr. Jordi Esmandia demana puntualitzar que hi ha dies que el glaç te més gruix  i brilla més i volien 
saber quin protocol es segueix. Si es fa en base a la temperatura que ha fet el dia anterior, segons 
previsió meteorològica o segons criteri d’algú en concret. Exactament volen saber el protocol que hi ha. 
 
El Sr. Jose Antonio Peinado explica que el protocol que hi ha es quan comença la temporada de glaçades 
es llença la sal, i es va llençant contínuament. La sal quan la llences dura uns dies, la qual també brilla, 
pot ser que sigui la sal i sembla glaçada. No hi ha un protocol en concret. SI que voldria afegir que a la 
carretera hi ha un punt que es glaça sovint, que es Can LLorca, però que aquest punt es competència de 
la Diputació que fan habitualment amb el camió.  
 
2. Quines mesures s’han pres per corregir el mal funcionament de l’enllumenat nocturn de La Llobregosa, 
especialment a la zona dels contenidors? 
 
El Sr. Alcalde procedeix a la lectura de la segona pregunta i dona el torn de paraula al Sr. Jose Antonio 
Peinado. 
 
El Sr. Antoni Peinado explica que no consta que hi hagi un mal funcionament al enllumenat de la 
Llobregosa, com altres vegades explicat quan detectem alguna avaria o  alguns veïns ens ho comuniquen 
anem a fer la revisió. Si que es veritat que s’ha detectat alguna avaria i s’ha anat fent la revisió, es va 
detectar que hi havia una farola que feia saltar l’enllumenat i aquesta esta anul·lada fins que es 
procedeixi a la reparació. Però en un principi l’enllumenat funciona correctament, tot i que com a tot 
arreu hi ha alguna lluminària que no funciona i quan fem la revisió, que pot ser la setmana vinent es fa la 
revisió de tot el municipi, es procedirà a la reparació d’aquesta farola. Concreteu molt a la zona de 
contenidors, i recordeu que es va posar un llum nou entre el creuament del cementiri i la primera de les 
cases de la Llobregosa, concretament per a que hi hagués una continuïtat i il·luminar aquesta zona. No 
se si voleu especificat més… 
 
El Sr. Jordi Esmandia aclareix que la informació que han rebut es que a la zona de contenidors quan van 
a abocar les escombraries de les cases bàsicament han d’anar amb el mòbil perquè no s’hi veuen i el que 
es l’accés peatonal des del nucli fins a la Llobregosa hi ha punts molt foscos i negres, sobretot les dues 
corbes que no tenen gaire llum. De tota manera, el tema de l’enllumenat de la Llobregosa no és la 
primera vegada que es tracta en un ple. 
 
El Sr. Antoni explica que es va parlar que hi havia una zona una mica humida i que fallava algunes 
lluminàries i des de l’Ajuntament s’estaven canviant a LED algunes lluminàries per intentar canviar això 
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perquè tenien problemes els equips i s’espatllaven bastant. Si que s’està fent aquesta substitució a 
plaques LED que sembla ser que donen menys problemes. El que si quan a la zona de contenidors, jo 
vaig estar a la nit i això d’anar amb el mòbil per llançar les escombraries… jo crec que no, potser a la 
ultima zona queda fosca però no per dir que no hi ha llum, jo crec que no, però es pot estudiar. I el tema 
de la carretera de l’accés és el que hi ha hagut sempre i potser si que es van muntar les faroles una mica 
separades però suficient per a que sigui una via de comunicació.  
 
El Sr. Jordi Esmandia presenta una opció dient que si es podria mirar un element portàtil amb energia 
solar per a fer arribar a aquells punts on es pogués detectar una avaria en concret que no es pogués 
resoldre de manera immediata. 
 
El Sr. Jose Antonio Peinado comenta que desconeix aquest equips però que es pot mirar. 
 
Interromp la Sra. Olga Hernaiz explicant que fem incapie perquè els veïns de la Llobregosa ens 
comentaven que els seus fills han d’anar i tornar a casa amb la llanterna de mòbil però ja fa dies i ens 
han instat a que ho comentéssim al ple el fet per la Llobregosa, ja que no es sols la zona de contenidors, 
sinó faroles que no funciones, la zona de la corba, i els nens tornen a la nit amb els mòbils. I si es 
possible que es doni prioritat. 
 
El Sr. Antoni Peinado diu que tard o d’hora s’hauran de substituir i fer la millora a LED i a veure si tenen 
més potencia.  
 
Agafa el torn de paraula la Sra. Raquel Brosa dient que a la zona de Gualba de Baix també estant fallant i 
que el dia de la nit de reis les faroles fallaven.  
 
El Sr. Antoni demana que aclareixi si es al Camí Ral.  
 
El Sr. Alcalde demana que si un dia estan a les fosques i l’altre no... es que s’han arreglat. 
 
La Sra. Raquel Brosa diu que els veïns comenten que hi ha dies que fallen i dies que no. Que el dia de la 
nit de reis estava tot a les fosques. 
 
El Sr. Alcalde aclareix que eren les sis i potser era que encara no s’havien encès perquè van amb 
temporitzador. Intervé el Sr. Antoni Peinado dient que el temporitzador d’ajusta depenent de l’hora que 
marxa el Sr. I llavors el Sr. Alcalde  demana a la Sra. Raquel Brosa, que viu allà, que aclareixi si ella ha vist 
que a les 18.00h no funciones o que a les 18.00h del dia de reis les faroles no estaven engegades. 
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La Sra. Raquel Brosa diu que a vegades no funcionen, que quant surt del Casal, de les classes de Ioga, 
que son quarts de nou, les nou no van… Jo ho he vist i també m’ho comenten tots els veïns. 
 
El Sr. Alcalde pregunta i l’endemà si? 
 
La Sra. Raquel Brosa comenta que les faroles de Gualba de Baix van fent  l’intermitent, que ella ho ha 
vist i que li han dit els veïns que viuen en el carrer. Però que tornarà a insistir si realment hi ha un canvi 
d’hora...  
 
El Sr. Alcalde diu que si a les 21.00h estan apagades no es cosa de l’hora evidentment. 
 
La Sra. Raquel Brosa insisteix que algunes vegades quan surt de Ioga a les 21.00 estan apagades i 
insisteix que els veïns li comenten. 
 
El Sr. Alcalde li diu al Sr. Antoni Peinado que prengui nota i passen a la següent pregunta. 
 
3. Creu l’ajuntament que cal promocionar l’ús del transport públic i la substitució del vehicle privat de 
combustió per un menys contaminant com ara l’elèctric? En el cas de vehicles privats, a part de la 
reducció en la quota de l’impost de circulació, quines mesures concretes s’han pres? En el cas del 
transport públic, quines mesures s’han pres? 
 
El Sr. Alcalde li dona el torn de paraula al Sr. Josep Mª Duart el qual comenta que si la pregunta és que si 
nosaltres creiem en el cotxe elèctric i en la substitució del cotxe de combustió pel cotxe elèctric, la 
resposta es que si. Aquest equip de Govern no només ho creu sinó que ho practica i l’exemple és que en 
els vehicles que té de l’Ajuntament, en aquest cas el vehicle que es va substituir es va substituir per un 
vehicle elèctric i ara fins i tot, estem mirant, però això dependre la Associació Catalana de Municipis, per 
tot el tema del vehicle del guàrdia que com a mínim pugui ser hídrid i si hi ha la possibilitat que pugui ser 
elèctric doncs també optaríem per aquí. I pensem que un tema és, no de la substitució de cotxes 
elèctrics, sinó que cada vegada hi hagi menys, es tot el tema de la pacificació de la plaça que el que 
volem es reduir l’espai del cotxe i potenciar l’espai per les persones. En aquest sentit, en relació a les 
mesures que s’estan prenent, des del punt de vista de les competències que tenim des de l’Ajuntament 
hem pres les mesures que podien prendre que es reducció de l’IVTM, que això ja està clar que es pels 
vehicles menys contaminants, també estem treballant pel que fa a la referencia de la pacificació de la 
plaça, és la instal·lació de punts de càrrega de vehicles elèctrics a la zona del C. Martí Joan, aquesta és 
una de les propostes que també esta allà i, sobretot, el que hem fet és informar de la disponibilitat que 
hi ha en el moment que una persona disposi d’un vehicle elèctric. Això ho vam informar en el butlletí 
municipal del mes de setembre, les possibilitats que ha donat el govern a través del Pla movelpres en el 
qual si tens un cotxe de més de 10 anys i te’l canvies per un cotxe elèctric tens una subvenció de 7.000€. 
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Si es un cotxe que no té més d e10 anys pot arribar a 4.500€ i fins i tot si per la instal·lació a casa dels 
punts de recarrega que en aquest cas  per ser un municipi de menys de 5.000 habitants, la subvenció pot 
ser fins els 80% del cost de la instal·lació. Tota aquesta informació s’ha donat a través del butlletí 
municipal del mes de setembre i, en el cas del transport públic ja vam informar en un altre ple municipal 
de totes les accions que hem fet, que és un tema que no es competència municipal i que malgrat això 
estem treballant constantment amb l’AMTU per prioritzar horaris per afavorir els desplaçaments per 
anar a l’institut, en aquest cas a Sant Celoni però també que hi treballem però es un tema que té difícil 
solució, però no per nosaltres sinó per a municipis també com Sant Celoni. 
 
El Sr. Jordi Esmandia diu que li sembla molt bé que en relació al vehicle elèctric l’Ajuntament utilitzi 
vehicle d’energia renovable però també hem de tenir clar que a Gualba el parc automobilístic és molt 
gran, que les famílies normalment es necessiten més d’un vehicle i de cara al futur aquesta es una 
situació insostenible. Si que sembla que totes les institucions donen suport i promouen en aquest cas el 
vehicle elèctric peròs la qüestió és que quan una persona és compra un vehicle elèctric i el porta a 
Gualba… amb que es troba? Hi ha gent que som afortunats i tenim la possibilitat de carregar-ho dins de 
casa però h ha gent que viu a bloc de pisos, que viuen a cases que no tenen accés i per aquesta gent 
posar un punt de recarrega o dos doncs seria una manera de facilitar a la gent que un cop tingui un 
vehicle elèctric no tingui excessives molèsties a l’hora de viure a Gualba. 
 
El Sr. Josep Mª Duart contenta que quan una persona decideix comprar un vehicle elèctric ha de ser 
conscient del que està fent i per carregar un vehicle elèctric tens dos possibilitats, o bé el carregues en 
un espai públic que sovint son de pagament o a vegades son gratuïts, que per sort cada vegada hi ha 
més o el carregues a casa. El que no pot ser és que tinguis cables tirats per la via pública. Llavors has de 
ser conscient que si no disposes d’una plaça de pàrquing o vius en un bloc de pisos… perquè des de 
l’Ajuntament és pot posar un espai amb un o dos connectors però serà inviable que estigui a disposició 
de tot el poble, per tant entenem que es una decisió personal i que s’ha de valorar quines possibilitats hi 
ha.  
 
El Sr. Jordi Esmandia vol puntualitzar que pel que fa al transport públic a Gualba fa temps que es 
demana que es millori però el que tinc entès la majoria del transport públic depèn del Consell 
Comarcal… corregeix-m’hi Marc si m’equivoco. 
 
El Sr. Marc Uriach puntualitza que l’únic que depèn del Consell Comarcal és la contractació de la gestió 
dels autobusos que porten els nens a la ESO de l’institut. Però la resta no. 
 
Intervé en Josep Mª Duart dient que es competència de la Generalitat i el que fa l’Ajuntament és parlar 
amb l’AMTU amb els que treballem i fem les coses que hem pogut fer, que son bastants, però torno a 
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dir que els mateixos problemes que tenim nosaltres els tenen en altres municipis petits, però grans com 
Sant Celoni també.  
 
4. Quin percentatge de l’energia de l’ajuntament prové de fons renovables? Hi ha previsió a mig/curt 
termini d'augmentar l’ús de renovables? Quines mesures d’estalvi energètic s’han pres, i n'hi ha alguna 
més de prevista? 
 
El Sr. Antoni Peinado comença dient que fa un aclariment d’on prové la energia que consumeix el 
municipi. Tenim contracte amb ENDESA i amb SOM ENERGIA. El contracte amb ENDESA és un contracte 
que va fer l’ACM i per les característiques es va adjudicar a Endesa. Els municipis que ens adherim a 
l’acord marc i poder gaudir d’aquests preus, ens garanteixen que el 100% de l’energia serà renovable. I 
som energia també ens diu que la energia que subministra a Gualba és 100% renovable. Es el que ens 
diuen les companyies amb qui tenim contractat el subministrament, no sé si es aquesta la pregunta. En 
relació a la següent pregunta la previsió és, al igual que es va fer la instal·lació de plaques solars a la 
Cuca, es a mida que sigui possible anar demanant subvencions per ampliar aquestes plaques, no per 
incrementar el percentatge de renovable ja que segons ens diuen es el 100%, sinó per a rebaixar les 
factures de l’Ajuntament. Una de les mesures a nivell públic és la instal·lació de plaques als equipaments 
municipals. I a nivell municipal es va aprovar la bonificació de l’IBI  en aquelles cases que han instal·lat 
les plaques. Per tant, a nivell d’Ajuntament fem actuacions però incentivem també a nivell particular de 
l’ús de les renovables. En relació a la última part de la pregunta, les que es van prenen és la substitució 
de les lluminàries per LED i també estem a la línia d’entrar a les subvencions Next Generation que son 
aquelles mesures d’estalvi energètic i la utilització d’energies renovables com les plaques solars, 
substitució de vehicles elèctrics, i aquelles mesures que vagin encaminades a aquest tema. El previst es 
entrar en la dinàmica de demanar subvencions. I a nivell d’eficiència energètica la substitució de totes 
les lluminàries del municipi. Hem anat fent actuacions i aquest any al igual que altres anys hem 
pressupostat unes quantitats per fer aquestes substitucions. No fa gaire, al butlletí ho vam posar, es va 
fer la substitució de la rotonda, d’un tram del Pg. Montseny i del pàrquing del consultori. Aquestes son 
les ultimes. També es va dir que havíem substituït les del Royal, les de Can Pla i continuarem fent, 
segons el pressupost en ho permeti, per anar canviant a LED. Les que s’han de fer aviat son les de la 
carretera, que han quedat obsoletes i ara ja tenim comprades per substituir les solars i serà la ultima 
actuació que farem i a mida que ens ho permeti anirem comprant. 
 
 
5. Quines mesures s’han pres pal·liar la pobresa energètica. 
 
El Sr. Alcalde dona el torn de paraula a la Sra. Silvia Sancho que explica que quan una família genera un 
deute amb una companyia subministradora de subministrament bàsic, ja sigui aigua, electricitat o gas, 
doncs evidentment envia un avis al domicili  de la família afectada. Llavors aquesta família es pot posar 
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en contacte amb els Serveis Socials Basics del municipi i els Serveis socials estudien el cas i fan informe 
dirigit a l’Ajuntament per la concessió d’un ajut, que sempre que hi a aquests casos des de l’Ajuntament 
s’aproven. D’altra banda, des de fa dos anys la llei ha canviat, per protegir a les famílies vulnerables, i a 
més a més les empreses estan obligades a enviar una relació de persones que tenen deutes amb les 
empreses subministradores. Llavors l’Ajuntament rep aquesta llista i automàticament es fa arribar a 
Serveis socials. Aquestes llistes son gestionades per Serveis Socials, les quals si les persones son usuàries 
ja coneixen els casos i per tant fan informe i els porten a aprovar a l’Ajuntament i, si no son usuaris, el 
que fan es posar-se en contacte amb les famílies, generar informe i portar-ho aprovat a l’Ajuntament. 
No sé si amb això contesto la pregunta. 
 
El Sr. Jordi Esmandia  diu que era veure quin protocol es seguia si el de la llei de pobresa energètica o el 
protocol del Consell Comarcal.  
 
La Sra. Silvia Sancho explica que no entenc gaire la pregunta però que son les tècniques de Serveis 
Socials qui tenen els barems i qui estudia cada cas en concret, presenten aquest informe a l’Ajuntament 
i aquest l’aprova i dona  l’ajut. 
La Sra. Silvia Sancho demana al Sr. Jordi Esmandia que a l’apartat dels decrets ja fa referencia a un 
decret de pobresa energètica. 
 
El Sr. Jordi Esmandia explica que no ho recorda ben be però era una subvenció que es tornava al Consell 
Comarcal perquè el Serveis Socials van fer un informe conforme no calia. I ens va sobtar molt.  
 
La Sra. Silvia Sancho demana més informació perquè no ho entén. Si pot concretar més. I que pensin que 
tots els casos que arriben a l’Ajuntament queden totalment coberts. 
 
 6. Sobre el pas de la Tordera l’alçada de Gualba de Baix que comunicava amb el Montnegre i es va endur 
la Tempesta Glòria, en el ple del 8 d’octubre del 2020 tot i no contemplar la possibilitat de rehabilitar-lo, 
l’Ajuntament va apuntar la possibilitat d'aplanar la llera per facilitar el pas, i tot i ser un procés llarg pel 
cost de l’obra, es va indicar, a petició de la regidora Raquel Brosa, que es podien fer els primers 
contactes. Com està la situació actual i quina previsió d’actuació té l’Ajuntament? 
 
El Sr. Marc Uriach dona el torn de paraula al Sr. Antoni Peinado el qual diu que es va comentar que es 
faria un contacte, però de forma natural s’ha fet aquest aplanat i els vehicles hi passen i dels contactes i 
gestions que es van fer, en una de les entrevistes, visites que es tenien que fer amb l’inspector de l’ACA 
es va anar a la zona i una de les coses que s’ha de fer es retirar el tros de formigó que va quedar a la 
zona i l’inspector ens va donar un contacte d’una tècnica de l’ACA perquè ens digues com s’havia de 
procedir en cas de tornar a posar la passera. Aquest contacte es va fer a nivell tècnic i es va enviar unes 
especificacions de com hauria de ser aquesta nova passera perquè pogués ser autoritzada per l’ACA. 
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Tenim el contacte a nivell tècnic i també algun altre contacte, perquè s’ha fet alguna passera d’aquest 
estil a cultius Ponç i a Massanes i tenim pendents de contactar amb l’Ajuntament i amb la persona que 
va fer aquests passos per a mirar d’obtenir el projecte i el tràmit a fer i aprofitar aquest projecte que ja 
ha estat aprovat per l’ACA i treballar amb ell. Com es va dir en el seu moment, suposem que l’import de 
l’obra serà elevat i cal conèixer el cost i a partir d’aquí buscar el finançament, que podria ser a través 
d’una subvenció, l’ACA ja ens va dir que no donaven subvencions en aquesta línia per tant hem de mirar 
si a nivell de Diputació en trèiem alguna de millora de infraestructures, sinó a través de millores de la 
ruta de la Tourdera. Que es un projecte supramunicipal que pot buscar un finançament a Europa o a 
Diputació però com una part d’aquesta ruta com a millora. Es un procés que anem treballant i a mesura 
que sigui possible tirarà endavant. Com tot en aquest Ajuntament es prioritza i al menys saber el 
pressupost. 
 
Agafa el torn de paraula la Sra. Raquel Brosa dient que ha entès que ho ha autoritzar l’ACA. 
 
El Sr. Antoni Peinado diu que ho te que autoritzar l’ACA. Si seguim les especificacions que ens han dit no 
posarien cap problema. Però el que ha de quedar clar es que no es pot fer el que hi havia. Has de fer un 
projecte on els tubs siguin inundables, que siguin de formigó, que sigui de rocalla... 
 
La Sra. Raquel Brossa demana si un pont o passera al qual el Sr. Antoni Peinado respon que això no ho 
autoritzarien.  
 
La Sra. Raquel Brosa segueix dient si seria possible que fos una passera com la de Sant Celoni que si el 
riu creix passa per sobre.  
 
El Sr. Jordi Esmandia demana al Sr. Alcalde que si abans de finalitzar el Ple li pot fer cinc cèntims del 
conveni amb l’Ajuntament de Sant Celoni en relació a la seguretat ciutadana. 
 
El Sr. Marc Uriach explica que tenia pensat fer una explicació més extensa en el moment que s’aprovés 
el conveni però el fet que es un conveni que a banda de que els Mossos a les càmeres ja poden accedir a 
les imatges per tenir un control, amb aquest conveni amb Sant Celoni ells també podran accedir a 
aquestes càmeres, 24h al dia i coordinats amb els nostres vigilants, recordant que nosaltres tenim 
alguna Camara a la banda de Sant Celoni, precisament al Royal, i d’aquesta manera és més àgil i 
productiu. El tema va per aquí. El conveni l’estan redactant però no han arribat a temps, per tant quan el 
tinguem dies el tindrem sobre la taula. 
 
Abans d’acabar el Sr. Marc Uriach també demana fer alguns aclariments sobre un el tema de la 
seguretat. Davant de l’episodi de robatoris que es va tenir no fa gaire vau dir que no es feia res com 
Ajuntament. Això esta escrit i ho dieu així, em sembla molt poc seriós el fet que digui això i crec que crea 
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una alarma social que es innecessària a més a més que es molt populista. Dit això aclarir que la 
problemàtica dels robatoris es una problemàtica que no és local, es una problemàtica nacional. Dir que 
no em fet res... hem fet moltes coses que públicament no es poden dir i nosaltres, jo particularment, al 
igual que altres alcaldes tenim contacte continu amb mossos. Son temes molt delicats... no em fet res? 
Hem posat càmeres de seguretat, ara estaven parlant, i aquest conveni permetrà que a banda dels 
Mossos, la policia local de Sant Celoni també pugui tenir accés a aquest control, també tenim una 
coordinació continua amb Mossos, els nostres vigilants i com he dit abans les alcaldies. I que també dir 
que gracies al treball dels nostres vigilants i a aquesta coordinació que he dit abans molt sovint s’avorten 
situacions d’accions de robatoris i altres, però això no es fa públic per un tema de seguretat. Podeu 
pensar que amb més vigilants la situació millora? Sant Celoni i altres poblacions que tenen Policia Local 
24h al dia i més elements no s’escapen dels robatoris, possiblement tinguis els mateixos robatoris o 
més, també m’agradaria diferenciar entre les competències que tenen els vigilants i els mossos. També 
per posar un exemple, en el municipi rebem moltes visites de mossos de paisà no diem que estant 
voltants, per tant si que creiem que hem fet i que s’han evitat moltes accions arrel del que s’està fent 
però clar això no et treu que sovint ens troben en episodis de robatoris. Dit això passa el torn de paraula 
al Sr. Josep Mª Duart que també volia fer algun aclariment.  
 
El Sr. Josep Mª Duart comenta que vol fer un aclariment en relació al procés participatiu de la plaça, 
perquè hem llegit algunes coses que heu manifestat com a grup i només per recordar que quedi clar en 
el Ple. Aquesta historia comença a l’anterior legislatura amb un procés participatiu que va participar una 
empresa, a més a més bastant reconeguda, que participa amb l’Ajuntament de Barcelona i fa processos 
participatius allà. En aquest procés va participar tothom que va voler, des de partits polítics, entitats, 
població, es fan fer diferents reunions a lloc, per visitar el que s’havia de fer. Van sortir una sèrie de 
propostes i totes aquestes propostes es van presentar en diferents vegades i tot això va ser a l’anterior 
legislatura. Nosaltres ho vam agafar com una proposta que es va portar en el nostre programa i que ara 
implantarem. Es important dir que gràcies al treball que hem fet una subvenció important per part de la 
Diputació de Barcelona i a més a més del PUOSC que ens permet que es pugui fer el procés de 
pacificació del nucli central de la població de Gualba sense cap tipus de contribució del ciutadà. Per tant 
gràcies a la feina feta hem aconseguit tot aquest tipus de subvenció, per tant, s’ha presentat el que es 
farà al C. Bisbe Ponç, l’altre dia vam presentar el que es farà a la zona de la plaça i el que no entenem és 
que quan tot això s’ha fet, vosaltres heu participat, i que hagi una cantarella constant que això que no es 
farà el que es va decidir o es faran coses que ja teníem decidides. Primer, nosaltres no teníem res decidit 
sinó que vam pensar que seria una bona acció portar un procés participatiu per parlar de la plaça i es fa 
d’acord al que va sortir allà i el que els tècnics han dit que es pot fer. La meva pregunta vers vosaltres es 
que voleu dir quan comenteu que estem fent coses que no sabien dit o que estem fent coses que no 
s’havia dit que es farien. 
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El Sr. Jordi Esmandia pren el torn de paraula i diu que quan es parlava del projecte participatiu es 
parlava del projecte de la plaça. Si que es cert, que darrerament, per motius personals no he pogut estar 
al nivell que se m’exigia i el que es perd una mica soc jo. 
 
El Sr. Josep Mª Duart comenta que ho diu perquè com es va fer aquesta afirmació i sovint esteu amb 
aquesta cantarella es per deixar clar que l’Ajuntament va fer el projecte participatiu, hi ha dues accions 
de pressupostos participatius, totes les accions que s’han demanat a pressupostos s’han anat 
implementat, ara es farà una tercera edició i que s’està fent les coses que la gent participa i la gent diu...  
 
La Sra. Olga Hernaiz demana aclariments de que vol dir això de la cantarella, si sent parlar, si ha sentit... 
 
El Sr. Josep Mª Duart comenta que no, que ho diu el grup de ERC. Que ho han dit al Ple, que ho han dit a 
traves de Twitter que el procés participatiu es molt maco però no s’està fent el que la gent ha dit.  
 
Agafa el torn de paraula el Sr. Marc Uriach que llegeix íntegrament un text de Gualba Acord Municipal 
que transcrit diu... 
“L’organització de la Jornada participativa va ser un èxit i molt engrescadora pels participants. Ara bé, el 
resultat final no recull les propostes clau debatudes i presentades i en prou feines hi surten com a 
maquillatge d’un projecte que ja venia molt tancat des de bon principi.” 
 
La Sra. Olga Hernaiz demana el torn de paraula i explica que no tothom pot estar d’acord.  
 
El Sr. Josep Mª Duart continua amb el torn de paraula i explica que si hi ha alguna proposta que no s’ha  
inclòs, ens dieu quina i ho mirem, perquè com ja he comentat aquest procés va començar fa tres anys. 
Però fins i tot s’ha dit coses que s’havien dit en els pressupostos participatius, com per exemple una 
entitat del poble va dir que a la zona del bordes hi hagués una espècie de grada que dones cap a la 
plaça, doncs aquesta proposta s’ha inclòs. Llavors es clar podeu dir el que vulgueu a les xarxa però 
nosaltres hem d’explicar els fets i els fets son aquests.  
 
La Sra. Olga Hernaiz diu que no ho entenia però que també pensa que la gent te dret a opinar i a 
expressar el que senten perquè potser hi ha coses que es van proposar.. però crec que son critiques o 
comentaris constructius. Potser hi ha gent que va fer unes propostes, i aquestes propostes al·legacions o 
idees no s’han recollit i no se li ha donat resposta.  
 
El Sr. Josep Mª Duart comenta que accepten les critiques però si hi ha cap cosa concreta ens la dieu i us 
diem el perquè si o el perquè no.  
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El Sr. Marc Uriach es dirigeix a la Sra. Olga dient que vosaltres com a grup municipal sou els que ho 
publiqueu i sou els responsables del que dieu i el que diu son de propostes que no han sortit i ens ho 
dieu per tant nosaltres podem aclarir això també. A més a més, a la última convocatòria de la Sala no hi 
havia ningú de vosaltres. 
 
El Sr. Josep Mª Duart continua dient que volien fer un altre aclariment en referent a la Festa major. 
Nosaltres estem molt contents de com ha anat la Festa Major i creiem que la Comissió de Festes ha fet 
una gran feina però vosaltres vau entrar una instancia un dia abans que comences la Festa Major 
demanant que es suspengués pel tema del COVID. Suposo que vosaltres sabeu, que aquest Govern 
municipal ha estat sempre treballant seguint les normes de COVID que hi havia en cada moment, fins i 
tot quan no s’entenien. Fins i tot quan alguna entitat del poble ens demanava fer ball i posar  barres 
hem hagut de dir que no, que no es podia. Hem hagut trobar solucions, com el cas de VIU art perquè 
havia d’estar posada per algun bar o restaurant i així ho permetia la normativa. Per tant, nosaltres 
sempre hem anat treballant segons indicacions, però quina es la indicació de la setmana passada quan 
es va fer la festa... doncs que tot estava permès. Bars oberts, restaurants oberts, cinemes oberts, 
teatres, gimnasos, escoles... tot està obert, per tant es podia fer la Festa Major, i més prova es que 
aquella mateixa setmana el vostre partir va organitzar un acte amb posta tancada a un local del qual hi 
vau assistir vosaltres. Nosaltres hem fet el que havien pensat perquè era justament el que estava 
permès. I volien explicar-ho aquí. 
 
El Sr. Jordi Esmandia demana puntualitzar una cosa de la Festa Major i es que li sembla que de tots els 
organismes supramunicipals bàsicament serveixen de suport i un ha de ser conscient que quan un factor 
de contagis d’una pandèmia es molt alt, tot un país es confini, jo puc arribar a entendre que es prenguin 
mesures quan el nivell de contagis  va augmentant si en dades oficials es mira el nombre de persones 
afectats per la covid aquesta setmana les dues classes tancades i l’estat de l’Hospital de Sant Celoni, es 
va creure convenient que tot i que estes permès la responsabilitat i la coherència, el novell d’infecció al 
poble era molt alt i m’alegro que la festa hagi anat bé i esperem que nomes hagi estat la festa que no 
porti conseqüències. 
 
 
El Sr. Josep M Duart afegeix que el nivell era molt alt a tot arreu i malgrat això el Govern de la 
Generalitat acaba de donar fi a totes les restriccions i estem a 4 dies de que hagi acabat la festa major i 
la densitat de contagi continua sent alta, no es una decisió nostra, ja us dic Salut ha pres aquestes 
decisions i nosaltres les seguim. I amb la situació en la que ens trobàvem era lògic que els bars 
estiguessin oberts i fins i tot vosaltres anéssiu a reunions a locals tancats, per tant no hem fet res que no 
poguéssim fer, es més la gent ens ha agraït poder tenir un cap de setmana de festa. 
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El Sr. Jordi Esmandia continua dient que si hi ha una classe del l’escola en la que es confinen els alumnes 
perquè hi ha risc de contagi en una classe i per una part es prohibeix que vagin a classe, quan el tema de 
la educació es fonamental, en canvi es faci una festa amb inflables... que es podria estar parlant tot el 
dia.  
 
El Sr. Josep Mª Duart  respon que la escola té la seva normativa, que l’escola esta oberta tot i tenir tres 
grups tancats, perquè tenen un 20% però també es veritat que els inflables no estan prohibits i que a 
més a més tenen totes les garanties establertes i quan nosaltres els contractem ens les han de justificar, 
per tant un cop més es el tema, poder-se fer es podia fer, la comissió de Festes i nosaltres vam estar 
treballant i pensem que ha anat bé.  
 
El Sr. Marc Uriach vol fer un aclariment dient que el Sr. Jordi Esmandia ha dit que si hi havia classes 
confinades que com es poden fer els inflables, nomes dir que la llei permet que els que no estiguin 
confinats poder anar i crec que hem de predicar amb l’exemple i que si dos dies abans es fa un acte 
organitzat pel vostre grup i hi participeu, al cap de dos dies hem d’anul·lar un acte similar ? per tant, 
tampoc es coherent i la tercera cosa que volia dir es que abans de començar la Festa Major la taxa de 
reproducció de la Covid a Gualba estava fixada a 48 i avui esta a un 44. 
I no produint-se altres intervencions, el Sr. Alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària 
Interventora, estenc  aquest acta. 
 
La Secretària Interventora                                                                                                                         L’Alcalde 
   
Signat electrònicament 
 


